
PROTOKÓŁ XXXV/2013 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 27.09.2013 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 13 członków Rady Gminy Białogard (lista obecności w załą-

czeniu do niniejszego protokołu), 28 Sołtysów, zaproszeni goście: Pan Jerzy Bartman - Radny 

Rady Powiatu, Pan Jerzy Kotlęga - Wiceprzewodniczący Sejmiku Zachodniopomorskiego, a 

także Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard, Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy 

Białogard, Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy Białogard. Posiedzeniu przewodniczył 

Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy Białogard, protokołowała Pani Joanna 

Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

   Pan Przewodniczący otworzył obrady XXXV Sesji Rady Gminy, powitał przybyłych na sesję, 

a następnie stwierdził, że zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 13 Radnych, wobec 

czego istnieje wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Po powitaniu Pan 

Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

   - stwierdzenie kworum, 

   - przyjęcie porządku obrad, 

   - przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

    Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przyjęcie informacji z działalności GOPS w Białogardzie za I półrocze 2013 r. 

5. Przyjęcie informacji z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2013 r.  

6. Przyjęcie informacji Dyrektorów Szkół dotyczącej wykorzystania środków budżetowych 

    oraz potrzeb na nowy rok szkolny. 

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027;  

    - poręczenia przez Gminę Białogard weksla in blanco wystawionego przez Związek Miast  

      i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie w celu zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki 

      udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

      w związku z realizacją przedsięwzięcia "Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w Do- 

      rzeczu Parsęty" powiększonej o kwotę odsetek; 

    - współdziałania Gminy Białogard z Miastem Białogard w formie porozumienia między- 

      gminnego w sprawie powierzenia przez Gminę Białogard Miastu Białogard zadania  

      publicznego w zakresie zapewnienia możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego, 

      w tym spełniania obowiązku odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci 

      niepełnosprawne będące mieszkańcami Gminy Białogard w oddziale specjalnym  

      w przedszkolu prowadzonym przez Miasto Białogard oraz udziału Gminy Białogard  

      w kosztach realizacji powierzonego zadania; 

    - wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki nisko- 

       emisyjnej; 

    - Regulaminu korzystania z placów zabaw oraz terenów rekreacyjnych w granicach  

       administracyjnych Gminy Białogard. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 



9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

Konsultacje w sprawie zasad przysługiwania diet oraz zwrotów kosztów podróży sołtysów. 

10. Zamknięcie XXXV Sesji Rady Gminy Białogard. 

     Pan Wójt poprosił o wprowadzenie pod obrady projektów dwóch uchwał: 

- w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 

   handlowego z udziałem Gminy Białogard, 

- w sprawie wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej. 

       Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

   - stwierdzenie kworum, 

   - przyjęcie porządku obrad, 

   - przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał   

     Rady  Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przyjęcie informacji z działalności GOPS w Białogardzie za I półrocze 2013 r. 

5. Przyjęcie informacji z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2013 r.  

6. Przyjęcie informacji Dyrektorów Szkół dotyczącej wykorzystania środków budżetowych 

    oraz potrzeb na nowy rok  szkolny. 

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027;  

    - poręczenia przez Gminę Białogard weksla in blanco wystawionego przez Związek Miast  

      i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie w celu zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki 

      udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

      w związku z realizacją przedsięwzięcia "Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w Do- 

      rzeczu Parsęty" powiększonej o kwotę odsetek; 

    - współdziałania Gminy Białogard z Miastem Białogard w formie porozumienia między- 

      gminnego w sprawie powierzenia przez Gminę Białogard Miastu Białogard zadania  

      publicznego w zakresie zapewnienia możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego, 

      w tym spełniania obowiązku odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, przez dzieci 

      niepełnosprawne będące mieszkańcami Gminy Białogard w oddziale specjalnym  

      w przedszkolu prowadzonym przez Miasto Białogard oraz udziału Gminy Białogard  

      w kosztach realizacji powierzonego zadania; 

    - wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu gospodarki nisko- 

       emisyjnej; 

    - Regulaminu korzystania z placów zabaw oraz terenów rekreacyjnych w granicach  

      administracyjnych Gminy Białogard. 

     - w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach  

       prawa handlowego z udziałem Gminy Białogard, 

    - w sprawie wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

     Konsultacje w sprawie zasad przysługiwania diet oraz zwrotów kosztów podróży sołtysów. 

10. Zamknięcie XXXV Sesji Rady Gminy Białogard. 



    Do treści Protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Białogard nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół 

został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał Wójt Gminy 

Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   Po przeczytaniu informacji przez Pana Wójta, Pani Aneta Chilmańska stwierdziła, że Pan Wójt 

niewłaściwie odniósł się do Sołtysów w sprawie wykorzystania funduszy sołeckich. Pani Radna 

powiedziała, że wszyscy wiedzą, iż fizycznie nie ma pieniędzy i nie można realizować 

zaplanowanych zadań. Zwróciła szczególną uwagę na Sołectwo Białogórzyno, które z 

powyższego względu nie mogło sfinansować zaplanowanych wydatków.  

   Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie zgadza się z powyższym 

stwierdzeniem, ponieważ Pani Emilia Franczak - Sołtys Sołectwa Białogórzyno, otrzymała 

zgodę na wykorzystanie funduszu sołeckiego. 

   Pani Franczak odpowiedziała, że pracownik księgowości powiedział Jej, że nie ma pieniędzy  

i nie można zaczynać prac. 

   Pani Skarbnik odpowiedziała, że skoro Ona wyraziła zgodę to nikt inny nie miał prawa tej 

decyzji podważyć.  

   Pan Mirosław Brzeski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Pan Wójt w Infor-

macji z działalności międzysesyjnej tylko informował o stopniu wykorzystania funduszy 

sołeckich, nikogo nie krytykował i nie jest to punkt obrad, w którym powinna trwać dyskusja na 

ten temat. 

    Pani Aneta Chilmańska poprosiła, żeby na przyszły rok fundusze były zabezpieczone, w spo-

sób, który pozwala je odpowiednio wydatkować, aby nie było sytuacji, że późną jesienią siana 

jest trawa. 

    Pan Jacek Smoliński podziękował za przybycie na Dożynki Gminne do Nasutowa. 

    Pan Kazimierz Chodynko spytał, co się stanie z nie wykorzystanym funduszem Sołectwa  

Rzyszczewo?  

    Pan Wójt odpowiedział, że wiata została zamówiona i środki finansowe tym sposobem wrócą  

do Sołectwa. 

    Pan Jan Budzyński spytał, na jakim etapie są prace związane z dostępem do Internetu w świet-

licach wiejskich, powiedział także do dnia dzisiejszego nie działają nawet komputery.  

    Pan Jarosław Krajnik - Sołtys Sołectwa Łęczno spytał, co trzeba zrobić aby komputery  

w końcu zaczęły działać?  

    Pani Skarbnik odpowiedziała, że o udzielenie odpowiedzi na powyższe pytania zostanie 

poproszony Pracownik zatrudniony na stanowisku informatyk. 

    Następnie Pan przewodniczący udzielił głosu Panu Jerzemu Kotlędze.   

    Pan Jerzy Kotlęga poinformował, że na Sesji Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

podnoszony był temat hodowli norki amerykańskiej. Sejmik stanął na stanowisku, aby w tej 

sprawie wystąpić do Rządu z wnioskiem o podjęcie konkretnych działań, ponieważ do Polski 

przenoszone są fermy norek z Danii, gdzie przepisy w tym zakresie są bardziej restrykcyjne. Pan 

Kotlęga poruszył także temat trasy S6, przebiegającej także przez Gminę Białogard. Pan Radny 

powiedział, że po wybudowaniu „nowej”, „stara” droga krajowa stanie się odpowiednio 

własnością gmin i to one będą ponosiły koszty jej utrzymania. Zatem należy dążyć do tego, aby 

drogi krajowe tracąc swój status nie stawały się drogami gminnymi. Następnie poinformował, że 

zwrócił się do Komendy Powiatowej Policji w Białogardzie z wnioskiem o udostępnienie 



statystyk miejsc potencjalnie niebezpiecznych na terenie Powiatu Białogardzkiego. Po zebraniu 

informacji Pan Radny wystąpi z wnioskami do właściwych instytucji o podjęcie działań 

mających na celu poprawę bezpieczeństwa w tych miejscach.  

     Pan Edward Lejbt poprosił Pana Radnego o monitorowanie sytuacji trasy numer S6.  

     Pan Adam Świder - Informatyk odpowiadając na pytania dotyczące podłączania Internetu i 

komputerów w świetlicach, wyjaśnił, że projekt realizowany jest etapami, w zaplanowanej w 

projekcie kolejności. 

     Pan Przewodniczący spytał dlaczego komputery nie są podłączane do Internetu tam gdzie to 

już jest możliwe?  

     Pan A. Świder odpowiedział, że nie można podłączać komputerów pozyskanych w ramach 

realizacji projektu do innych sieci. 

     Pani Mariola Langner - Sołtys Sołectwa Buczek spytała czy w Buczku zaplanowano 

udostępnienie Internetu?  

     Pan Świder odpowiedział, że wszędzie tam gdzie są komputery „z projektu”, zaplanowano 

dostęp do Internetu. 

     Pan Smoliński poinformował, że w dniu wczorajszym rozmawiał z Panem Krzysztofem 

Jędrzejczak - Informatykiem, który powiedział, że budowa sieci będzie trwała kolejny rok.  

     Pan M. Brzeski stwierdził, że wobec tego harmonogram projektu nie został do końca 

przemyślany, komputery czekały rok na rozwiezienie, kolejny na podłączenie, a po dwóch latach 

będą już przestarzałe. 

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję wpłynął skierowany do Rady 

Powiatu Białogardzkiego - przekazany Radzie Gminy do wiadomości - wniosek mieszkańców 

Kościernicy i Pękanina dotyczący budowy chodników w tych miejscowościach. 

 

Ad. 4. Przyjęcie informacji z działalności GOPS w Białogardzie za I półrocze 2013 r.  

Informację przedstawiła Pani Elżbieta Grygorcewicz-Cupał - Kierownik GOPS w Białogardzie. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Informacja została przyjęta. 

 

Ad. 5. Przyjęcie informacji z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2013 r. Informację 

przedstawiła Pani B. Dorywalska - Skarbnik Gminy. 

    Pan K. Chodynko poinformował, że sprawozdanie z realizacji budżetu zostało omówione na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad. 6 Przyjęcie informacji Dyrektorów Szkół dotyczącej wykorzystania środków budżetowych, 

oraz, potrzeb na nowy rok szkolny. 

Informację dotyczącą sposobu wykorzystania środków finansowych przez poszczególne Szkoły 

w I półroczu 2013 r. przedstawili: Pani Elżbieta Trzcińska - Dyrektor Szkoły Podstawowej im. J. 

Brzechwy w Rogowie, Pani Alina Świder - Dyrektor Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Sta-

nominie oraz Pani Grażyna Mazur Dyrektor Gimnazjum in. I. Krasickiego w Pomianowie. 

Dyrektorzy przedstawili także plany potrzeb na rok szkolny 2014/2015. Ze względu na 

nieobecność Pana Jerzego Zasztowt - Dyrektora Szkoły Podstawowej im. ppor. Kuleszy w 

Kościernicy przygotowaną przez Niego informację przeczytał Pan Przewodniczący.  



Informacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok; jak przypomniał Pan 

Przewodniczący została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na sesji 

przedstawiła ją Pani Skarbnik.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027 

został omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na sesji omówiła ją Pani 

Skarbnik.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3. Uchwała w sprawie poręczenia przez Gminę Białogard weksla in blanco wystawionego przez 

Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z siedzibą w Karlinie w celu zabezpieczenia spłaty kwoty 

pożyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w związku z realizacją przedsięwzięcia "Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu 

Parsęty" powiększonej o kwotę odsetek, została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady Gminy. Na sesji przedstawił ją Pan Wójt.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 

4. Uchwała w sprawie współdziałania Gminy Białogard z Miastem Białogard w formie 

porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia przez Gminę Białogard Miastu Białogard 

zadania publicznego w zakresie zapewnienia możliwości korzystania z wychowania 

przedszkolnego, w tym spełniania obowiązku odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego, 

przez dzieci niepełnosprawne będące mieszkańcami Gminy Białogard w oddziale specjalnym w 

przedszkolu prowadzonym przez Miasto Białogard oraz udziału Gminy Białogard w kosztach 

realizacji powierzonego zadania została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy. Na sesji przedstawił ją Pan Przewodniczący. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu 

gospodarki nisko- emisyjnej została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 

na sesji przedstawił ją Pan Przewodniczący. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6. Uchwała w sprawie Regulaminu korzystania z placów zabaw oraz terenów rekreacyjnych w 

granicach administracyjnych Gminy Białogard została omówiona na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady Gminy, na sesji uchwałę omówił Pan Wójt. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7. Uchwałę w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji  

w spółkach prawa handlowego z udziałem Gminy Białogard przedstawił Pan Wójt. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

8. Uchwałę w sprawie wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

omówił Pan Wójt. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    

Ad. 7. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęła żadna odpowiedź na 

interpelacje Radnych. 

 



Ad. 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

   Pan Przewodniczący odczytał skierowane do Rady Gminy pisma, które wpłynęły od ostatniej 

sesji. Pisma stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

   Pan J. Smoliński poinformował, że do dnia dzisiejszego zorganizował 9 spotkań w ramach 

realizowanego przez Siebie projektu, podziękował za pomoc Sołtysom z miejscowości w 

których odbywały się spotkania. Przekazał także informację o rozpoczęciu kolejnej edycji akcji 

„Szlachetnej Paczki”. 

   Pan Jan Kaleja - Sołtys Sołectwa Nawino poinformował, że w Nawinie w budynkach przy 

stacji kolejowej wykonywany jest odwiert wody i mieszkańcy nie będą już mieli problemu z 

brakiem wody.  

   Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą dotyczącą dowozu uczniów do szkół 

ponadgimnazjalnych i poprosił Sołtysów o sporządzenie informacji ile osób z poszczególnych 

miejscowości chciałoby dojeżdżać transportem zorganizowanym.  

   Pan Bogdan Michaliszyn- Sołtys Sołectwa Moczyłki zgłosił wniosek dotyczący usunięcia 

usterek powstałych w drodze wyremontowanej przez Gminę wspólnie z Nadleśnictwem 

Białogard. 

    Zgodnie z porządkiem obrad w tym punkcie porządku powinny się odbyć konsultacje w spra-

wie zasad przysługiwania diet oraz zwrotów kosztów podróży sołtysom. Konsultacje nie odbyły 

się ponieważ Pan J. Kaleja poprosił o przesunięcie tematu na przyszły rok. 

    Pan Czesław Pytlik - Sołtys Sołectwa Nasutowo spytał kto odpowiada za remont świetlicy w 

Nasutowie? Elewacja budynku na dzień dzisiejszy jest w fatalnym stanie. 

    Pan J. Smoliński stwierdził, że zastrzeżenia co do wykonania remontu „były od razu”. 

Uzgodniono, że sprawą zajmie się powołana w tym celu komisja i ustali dalszy tryb 

postępowania. 

 

Ad. 9.Wobec wyczerpania wszystkich punktów XXXV Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 


